
 
 

INTERPELLATION 
2004-10-06  

Interpellation av Pia Lidwall (kd) om vården som högriskverksamhet 
 
Fler rapporter kommer nu om att människor skadas i vården när man uppsöker densamma för 
någon sjukdom. Det handlar allt ifrån biverkningar till onödiga dödsfall på grund av 
kommunikationsmissar mellan personal. Att minska skadorna och öka säkerheten borde 
därmed vara ett högintressant område att arbeta med. Förutom onödigt lidande hos patienten 
ilska hos de anhöriga, ökade kostnader för att ställa till rätta det som blivit fel måste 
förtroendet och tilliten till vården öka för att man ska våga vända sig till den.  
 
I Danmark finns en studie som visar att så många som en av 10 patienter skadas i vården. Om 
detta även gäller för Sverige är det en ohyggligt hög siffra för någonting som inte ens borde 
finns på marginalen.  
 
I Östergötland använder man sig av ett strategiskt patientsäkerhetsarbete. Där konstateras att 
det att alla personalkategorier är viktiga för att patientens väg genom sjukvården ska gå så 
smidigt som möjligt. Det finns alltså kunskap och verktyg som man kan använda sig av om 
man vill.  
 
Mot denna bakgrund vill jag fråga ansvarigt sjukvårdslandstingsråd följande: 
 

- Anser du att vi idag har en acceptabel nivå på antalet som skadas inom vården i 
Stockholms läns landsting?  

 
- Om inte, hur stor andel skadade anser du att vi maximalt kan acceptera? 

 
- Vilka förslag har du Inger Ros att komma med för att minska antalet skador i vården 

till en acceptabel nivå?  
 

 
 
Stockholm den 6 oktober 2004 
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